
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/8388.

Benyújtás dátuma: 2019-12-04 15:21

Parlex azonosító: 1EBW09LA0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Demeter Márta (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért akadályozza a kormány a multik 
adóelkerülésének felderítését?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Ahogy az az index.hu-n is megjelent, 12 EU-tagállam, köztük Magyarország is elutasította azt az 
uniós előterjesztést, amely a nagy techcégek profitjáról és befizetett adójáról rántotta volna le a 
leplet – írta a Guardian.

Az Európai Bizottság 3 évvel ezelőtt, a Panama Iratok nyilvánosságra kerülése után határozta el, 
hogy lépéseket tesz a multinacionális vállalatok adóelkerülő manőverei ellen, de mostanáig nem sok
konkrétummal állt elő a testület. Ebben jelentett volna előrelépést egy új előterjesztés, ami 
kötelezővé tette volna, hogy azok a cégek, amelyeknek éves forgalma 750 millió euró fölött van, 
országonkénti bontásban jelentsék le a bevételeiket és vonatkozzanak rájuk komolyabb átláthatósági
követelmények.

Ezért kérem Miniszter urat, válaszoljon az alábbi kérdésekre:

1. Mi az oka, hogy nem támogatta Magyarország a fent említett előterjesztést? 

2. Milyen lépéseket tesz a magyar kormány a Magyarországon működő multi cégek 
adóelkerülésének visszaszorításáért? 

3. Szerepelt-e ez a téma 2014-2019-ig tartó időszakban kormányülés napirendjén? Amennyiben 
igen, kérem adja meg az ezzel kapcsolatos előterjesztés számát! 

4. Éves szinten hány multinacionális vállalat mennyi adót fizet be Magyarországon? Kérem a kért 
adatokat 2014-2019. közötti időszakra vonatkozóan, éves bontásban tüntesse fel! 


